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ŽIVOT VE MĚSTĚ

Noví občánci Karviné obdrželi pamětní list a dárky
Na oblíbeném Vítání občánků, které proběhlo 24. září 2023, jsme přivítali dvanáct dětí jako nové občánky města, sedm děvčat a pět 
chlapců. V  obřadní síni Městského domu kultury v  Karviné-Novém Městě se sešli novopečení rodiče a  příbuzní, kteří tak mohli 
prožít jeden z dojemných okamžiků s novým členem rodiny. Tradičním ceremoniálem doprovázela členka zastupitelstva statutár-
ního města Karviné Iveta Hudzietzová s hudebníky Wiesławem Faranou a Bronislavem Jeleněm. Kulturní představení plné říkanek 
a písniček si připravily děti z mateřské školy Žižkova při základní škole Mendelova. Rodiče dostali pamětní list s kytičkou a dětskou 
jídelní sadu od Odboru školství a rozvoje magistrátu, radost udělal také dárek Regionální knihovny Karviná. O děti se staraly budoucí 
zdravotní sestřičky, žákyně Střední zdravotnické školy Karviná. Po dojemném ceremoniálu si všichni užili rodinné focení. Poslední 
volný termín roku 2023 nás čeká v neděli 10. prosince. Zájemci o ceremoniál se mohou hlásit e-mailem vitaniobcanku@karvina.cz na 
Odboru školství a rozvoje magistrátu. Více informací získáte na webu https://1url.cz/@zajemci a telefonicky 596 387 477.

Vysokoškoláci se chtějí aktivně zapojit do dění ve městě
Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné nabízí zajímavý studijní program Inovativní podnikání. Patří k unikátnímu způsobu vzdělá-
vání, které upřednostňuje tvůrčí podnikatelskou praxi před teorií, sdílený prostor před školní lavicí a týmový dialog před jednostranným 
výkladem učitele. Nástrojem vzdělávání a seberozvoje je týmová obchodní společnost, kterou si studenti v prvním ročníku zakládají, 
a ve které realizují své podnikatelské projekty. Vychází z finského vzdělávacího konceptu Team Academy®, který funguje přes dvacet let 
po celém světě. O studijní obor mají zájem mladí lidé z celé České republiky. Rádi vám představíme čtrnáctičlenný tým studentů prv-
ního ročníku, kteří mají spoustu plánů a snů. Držíme palce, aby jejich realizace během studia byla úspěšná a pro nás Karviňáky pestrá.

• David Bartal: „Rád bych přinesl více barev a  moderního desig-
nu, a  to nejen ve fyzickém prostředí, ale také do našich myšlenek.” 
• Vít Krejsa: „Karvinou vnímám jako centrum inovací, ideální pro roz-
voj softwarových firem a startupů.” • Richard Sobalík: „V rámci roz-
voje obecní komunity bych se rád podílel na pořádání různých akcí, 
malých i velkých a rád bych se podílel na budování moderní vizitky 
města a širokého okolí.” • Filip Tyc: „Chtěl bych v Karviné rozvíjet mo-
derní život. Ukázat, že tady jsou mladí lidé a že se tady máme dobře.” 
• Hedvika Wawreczková: „Jako studentka Gymnázia Karviná jsem 
měla možnost seznámit se s  podnikatelským prostředím Karvinska 
a  poznat jeho výhody a  nedostatky. S  poznáním přišla chuť využít 
příležitosti a vyšlapat cestičku pro další mladé podnikavce.” • Honza 
Pělucha a Lukáš Čerevko se chtějí zaměřit na ekologii: „Chtěli by-
chom lidem přiblížit využití moderních technologií, jejich implemen-
taci v  podnikání a  ukázat možnosti recyklace materiálů určených 
k  likvidaci, a tím posouvat kvalitu života v Moravskoslezském kraji.” 
• Lucy Polášková: „Chtěla bych rozvíjet podnikavý mindset mladých 
lidí a  vzájemně je propojovat.” • Sandra Eliášová: „Chtěla bych vy-
tvořit komunitu lidí, ve které si budeme užívat dobrou atmosférou.” 

• Lukáš Friedel přichází s několika snovými vizemi: „Chci pomoct 
s velkým odsunem mladých lidí do jiných měst, vytvořit nová pracov-
ní místa a přispět k rozvoji ekonomiky. Chtěl bych, aby Karviná byla 
bezpečným místem.” • Ondra Valošek: „Chtěl bych rozvíjet zájem lidí 
o nové technologie, pořádat akce, na kterých bych je představil a zvý-
šit zájem mladých lidí zůstat v Karviné či se do ní častěji vracet.”
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